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Motto:
Byl pozdní večer - první máj -
večerní máj - byl lásky čas.
Hrdliččin zval ku lásce hlas, …

Milí čtenáři,
ty tam jsou zřejmě doby, kdy mládež očekávala příchod jara

s toužebným rozechvěním, které zvlášť citliví jedinci zazname-
návali do milostných veršů. Místo poetiky se často setkáváme
s hrubostí a sprostotou již u dítek školou povinných. Kráčejíce
z vyučování se někteří žáci i žákyně z kamenické ZŠ bez uza-
rdění oslovují nejhrubším pojmenováním jistých tělesných
orgánů. Upozorňují na sebe různými prohřešky proti dobrým
mravům. Pozdravit dospělého jako první pokládají pravděpo-
dobně za potupu. Svou vulgárnost
dávají na odiv a mnohdy se jí chlubí
prostřednictvím módních sociálních
sítí. Mají ještě šanci nalézt pozitivní
vztah k ostatním, k přírodě, k věcem,
k práci druhých? Snad právě opra-
vdová láska je změní k lepšímu.

Jisté je jedno: za nepřístojné cho-
vání dětí mohou dospělí, ať již
nevhodným příkladem, nedostatkem
cituplné výchovy, lhostejností k sou-

časnému slovníku dětí nebo obavami ze sprosté reakce na pří-
padné napomenutí: „Takhle bys, děvenko, mluvit neměla – co
by tomu řekli Tvoji rodiče?“. Právě rodina ovlivňuje vývoj dětí
nejvíce. Malým příspěvkem obce k upevnění vztahů v rodině
bude (v tomto čísle inzerovaná) akce pro rodiče a děti, uspořá-
daná k mezinárodnímu dni rodiny.

Věřím, že většina naší mládeže nepatří k těm, které v úvodu kri-
tizuji. Jen na sebe hlasitě neupozorňuje a jedná správně. V tomto
čísle Zpravodaje mne ve školní rubrice zaujal příspěvek o dárku
pro africké děti, který je příkladem soucítění s lidmi ve skutečné
tísni. Tento počin může být vzorem i pro nás ostatní, vždyť
pomoc potřebují v dnešním světě stále miliony trpících. Víte např.
o probíhající genocidě ve Středoafrické republice? (více viz např.

www.lekari-bez-hranic.cz ).
Jiný příklad pozitivního přístupu

k lidem, životu a historii je zachycen
v rozhovoru s paní učitelkou Hartvi-
chovou. Určitě by nám prospělo, kdy-
bychom si občas přečetli nějakou dob-
rou literaturu. A v máji nejlépe milost-
nou poezii.

Láskyplné a romantické květnové
dny přeje všem 

Pavel Zítko, zastupitel

MÁJOVÝ ÚVODNÍK

VOLBY DO EVROPSKÉHO
PARLAMENTU 

ZA KAMENICI LÁSKYPLNĚJŠÍ

Volby se uskuteční 
ve dnech 23. a 24. května 2014.

V naší obci jsou dva volební okrsky se sídlem v Kulturním
domě v Kamenici, Ringhofferovo náměstí 434. Ve volebním
okrsku č. 1 jsou zapsaní voliči s trvalým pobytem v Kame-
nici, Skuhři, Těptíně a Štiřínu. Ve volebním okrsku č. 2 jsou
zapsáni voliči s trvalým pobytem v Ládví, Ládevsi, Nové
Hospodě, Olešovicích, Struhařově a Všedobrovicích. 

Poslední den pro doručení žádosti o vydání voličské-
ho průkazu obecnímu úřadu je čtvrtek 8. května
2014 od 8:00 do 16:00 hodin a je zároveň prvním
dnem zahájení vydávání voličských průkazů.

Hlasování do přenosné volební schránky
Voliči mohou ze závažných, zejména zdravotních důvodů,
požádat obecní úřad, aby mohli hlasovat mimo volební míst-
nost. Kontakt: telefon OÚ Kamenice 323 673 105, případně
ve dnech voleb okrsková volební komise tel.: 733 683 134.

Všichni voliči obdrží nejpozději 3 dny přede dnem voleb
hlasovací lístky. Ve dnech voleb může volič obdržet hla-
sovací lístky i ve volební místnosti.

Obecní úřad Kamenice

15. květen 
Mezinárodní den rodiny

Mezinárodní den rodiny byl vyhlášen Organizací spojených náro-
dů (OSN) v roce 1993. Oslava tohoto svátku připadá na 15. květen
a v letošním roce si jej připomínáme již po dvacáté. Problematikou
rodiny se OSN zabývá od 80. let minulého století. Soustředí se
zejména na prorodinné strategie a politiky, jež povedou ke stabil-
nějšímu postavení rodin ve světě. Generální tajemník OSN Pan Ki-
mun je nositelem myšlenky, že si rodiny zaslouží podporu tvůrců
politik, ať už jsou jimi veřejné instituce nebo soukromé podniky.
Každý rok je Mezinárodní den rodiny spjat s určitým aktuálním
tématem. V roce 2013 byl například zaměřen na podporu mezige-
neračních vztahů, zejména pak na mezigenerační solidaritu a mezi-
generační programy, které přispívají ke zlepšení vztahů nejen v rodi-
ně, ale i v celé společnosti. V letošním roce je nosným tématem
„Otázka postavení rodiny v rámci dosažení rozvojových cílů“. Roz-
vojové cíle jsou stanoveny do roku 2015 a patří k nim zejména sni-
žování chudoby a sociálního vyloučení. V souvislosti s tím si je tře-
ba uvědomit, že chudoba a sociální vyloučení se zdaleka netýkají
jen rozvojových zemí, nýbrž i zemí vyspělých. Svou roli při dosa-
žení těchto cílů má bezesporu i rodina, vždyť rodina často bývá
nazývána základní jednotkou společnosti a jako taková musí být
především rodinou s pevnými a trvalými vazbami jak uvnitř, tak
i navenek. To vše nám i našim dětem dává pocit jistoty a bezpečí,
lásky, porozumění a pochopení. 

Pojďme si tedy společně připomenout význam rodiny ve společ-
nosti a připojit se k oslavám Mezinárodního dne rodiny i v naší obci,
tak jako tomu bude na mnoha dalších míst na světě.

Markéta Kopecká
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Rada obce Kamenice schválila:

■ nabídku Atelieru malých okružních křižovatek na provedení
bezpečnostní inspekce na akce II/107 Olešovice – směr Těptín
(délka 2300 m), II/603 Olešovice – Ládví, K Lukám (délka
3100 m), II/107 Želivec –Všedobrovice (délka 2800 m);           

■ rozpočtové opatření č. 2 v roce 2014; 

■ rozšíření „Koncesní smlouvy“ s VHS Benešov, s.r.o. Koncesní
smlouva bude rozšířena o část vodovodu na území Sulic v osa-
dě Hlubočinka; 

■ zadání zpracování kompletního projektu pro žádost na zatep-
lení hasičárny v Těptíně. Projektovou dokumentaci zhotoví
Studio MIJA, s.r.o. a EKOWATT Praha vypracuje energetický
audit a zpracuje žádost; 

■ vypsání veřejné zakázky malého rozsahu na zhotovitele opra-
vy střechy nové budovy základní školy Kamenice;

■ vypsání veřejné zakázky malého rozsahu na dodání projektové
dokumentace na rekonstrukci ulice Lískové – dešťová kanali-
zace a nový povrch silnice;

■ vypsání veřejné zakázky malého rozsahu na zpracování žádos-
ti o dotaci – výzva MMR z Integrovaného operačního progra-
mu – Konsolidace IT a nové služby v rámci technologických
center obcí včetně studie proveditelnosti.

■ vypsání výběrového řízení malého rozsahu na projektovou
dokumentaci na chodníky v lokalitách Nová Hospoda – Ole-
šovice; ulice Benešovská v úseku Ládví – Valnovka; ulice
Ringhofferova ve Struhařově;

■ zadání zpracování projekčních prací u firmy Projekty
VODAM, s.r.o. – projekt skutečného stavu vodovodní přípoj-
ky Kalinová - 41 přípojek; kanalizační přípojky DUR – veřej-
ná část – Ládví 165 přípojek; změna stoky L5 v Lovecké uli-
ci; projekt včetně zajištění stavebního povolení na čerpací sta-
nici a tlakovou kanalizační přípojku pro obecní dům v Tru-
hlářské ulici; dokumentace skutečného stavu 9 vodních děl
dle nabídky N13053; projekt DSP a SP terénních úprav na
pozemku 97/1 Ládví; projekt splaškové kanalizace – stoka
BA-5 ZDS a projekt pro stavební povolení – vodovod
K Dubu.

Úvodu jednání rady se zúčastnily Mgr. L. Moučková, paní P.
Pařízková a PhDr. M. Valentová. Seznámily radní s možností čer-
pání dotace z Nadace Karla Janečka a Fondu Otakara Motejla. Je
vypsáno grantové řízení s názvem Aktivní občan 2014. Jde o pro-
jekt motivující občany k zapojení do veřejného života. Mají před-
stavu podat grant na obecní časopis, který by měl jinou podobu.
Cílem by bylo zlepšit grafiku, zmenšit počet listů na 16 a téměř
zachovat počet znaků a tím snížit náklady. Časopis by měl i elek-
tronickou formu, do které by mohli občané rovnou vstupovat.
Radní Mgr. Pavel Mejšner doplnil informaci o stavu webových
stránek obce – elektronická část se plní.

Rada obce Kamenice vzala na vědomí:
■ informaci starosty o pořádání národního šampionátu mažo-

retek v Kamenici ve čtvrtek 1. 5. 2014.

■ nový sazebník využití prostor Kulturního centra Kamenice.

Rada obce Kamenice schválila:
■ účetní závěrky příspěvkové organizace Mateřská škola

Kamenice za rok 2013 dle vyhlášky č. 220/2013 Sb., o poža-
davcích na schvalování účetních závěrek některých vybra-
ných účetních jednotek. Zároveň schvaluje rozdělení klad-
ného hospodářského výsledku do fondů takto: fond rezerv-
ní: 26.759,22 Kč a fond odměn: 6.690 Kč.

■ účetní závěrku příspěvkové organizace Základní škola Kame-
nice za rok 2013 dle vyhlášky č. 220/2013 Sb., o požadavcích
na schvalování účetních závěrek některých vybraných účet-
ních jednotek. Zároveň schvaluje transfer kladného hospodář-
ského výsledku do rezervního fondu školy ve výši 150.440
Kč z hlavní činnosti a 31.195 Kč z doplňkové činnosti.

■ účetní závěrku příspěvkové organizace Kulturní centrum
Kamenice dle vyhlášky č. 220/2013 Sb., o požadavcích na
schvalování účetních závěrek některých vybraných účetních
jednotek. Záporný hospodářský výsledek za minulý rok ve
výši -36.537,70 Kč bude uhrazen z rezervního fondu přís-
pěvkové organizace KC Kamenice.

■ zmocňuje starostu obce Ing. Pavla Čermáka ke jmenování
komisí pro otevírání a vyhodnocování veřejných zakázek
malého rozsahu do částky 200.000 Kč + DPH.

■ pronájem části pozemku (dle nákresu) parc.č. 741 v k. ú.
Těptín Devětsilu – prožitek a výchova v přírodě, zast. Mgr.
V. Zimmelovou, pro potřebu lesní školky na dobu určitou od
1. 5. 2014 do 30. 6. 2015 za cenu 1 Kč. Záměr byl zveřejněn
na úřední desce včetně nákresu.

■ přijetí dotace na akci „Omezení prašnosti v obci Kamenice“
poskytnuté z OPŽP ve výši 3.883.374 Kč.

■ schvaluje žádost paní O. Š., Kamenice o pronájem bytu
v Truhlářské 855, Kamenice. Radní schvalují nájemní
smlouvu na byt č. 11 od 1. 5. 2014 do 30. 9. 2014.               

■ předloženou a doplněnou vzorovou smlouvu o výpůjčce
obecního pozemku za účelem jeho udržování. Vypůjčitel
bude povinen užívat zapůjčený pozemek výhradně k výsad-
bě a údržbě trávy, okrasných rostlin a dřevin v rámci stan-
dardu péče.

■ cenovou nabídku pana J. Černého, Klempířství Psáry, na
dodávku a montáž nerezového zákrytu včetně lapačů tuku
a odkouření do školní jídelny. 

■ úpravu a základní očistu hrobových míst, která nemají vlast-
níka, na náklady obce. Následně budou tato stará hrobová
místa nemající majitele nabídnuta k odprodeji; bude zveřej-
něno na úřední desce a na vývěsce před hřbitovem.

■ žádost Š. Č., Kamenice o prodloužení nájemní smlouvy na
byt č. 8 v Truhlářské 855, Kamenice, do 31. 12. 2014.

Rada obce Kamenice nevyhověla žádosti L. F., Praha 4,
a nevydává souhlas k umístění stavby na pozemku parc. č. 730/1
v k. ú. Těptín. Radní doporučují žadateli požádat stavební úřad
o dodatečné povolení stavby a následně si stavební úřad vyžádá
souhlas obce. 

Zpracovala: Mgr. Jana Havlíčková

Ze zasedání Rady obce Kamenice dne 24. března 2014

Ze zasedání Rady obce Kamenice dne 7. dubna 2014
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Ze zasedání Zastupitelstva obce Kamenice 16. dubna 2014
1. Úvodu jednání se zúčastnil Bc. Pavel Špunda, zástupce ředi-

telky Základní umělecké školy Velké Popovice. Seznámil se
záměrem zřízení pobočky této umělecké školy v Kamenici,
nyní školu navštěvuje cca 35 žáků z Kamenice. Seznámil
s obory, které se na ZUŠ Velké Popovice vyučují. Uvedl, že
bude potřebná podpora obce a občanů, především zájem rodi-
čů. Výše školného – jsou vybírány částky spíše symbolické (za
pololetí 1.000 Kč hudební obor, kolektivní obor 900 Kč a kera-
mika 1.100 Kč). Pokud by vše dobře dopadlo, proces schvalo-
vání KÚ, MŠMT, tak by mohla být pobočka ZUŠ otevřena
v září školního roku 2015/2016.
Zastupitelstvo obce Kamenice vzalo na vědomí záměr zřízení
pobočky Základní umělecké školy Velké Popovice v obci
Kamenice.

2. Zastupitelstvo obce Kamenice stanovilo v souladu s § 67 záko-
na o obcích č.128/2000 Sb., obecní zřízení, v platném znění,
patnáctičlenné zastupitelstvo obce Kamenice pro volební
období 2014 – 2018.

3. Zastupitelé schválili rozpočtové opatření č. 3 v roce 2014
v souladu s § 16 zákona č.250/2000 Sb., o rozpočtových pra-
vidlech územních rozpočtů v platném znění.

4. Zastupitelé schválili Plán investičních a neinvestičních akcí
obce Kamenice pro období 2014 – 2015 a Program obnovy
obce Kamenice.

5. Zastupitelé schválili směnu částí pozemků o výměře cca 70 m2

parc.č. st. 532 v k. ú. Štiřín ve vlastnictví obce Kamenice za
část pozemku o stejné výměře cca 70 m2 parc. č. 533 v k.ú. Šti-

řín ve vlastnictví Ing. H. K. z důvodu plánované výstavby
chodníku Všedobrovice – Štiřín. 
Současně z usnesení č. 5 ze dne 26. 2. 2014 se vypouští daro-
vání části pozemku, uzavření smlouvy o smlouvě budoucí
darovací: Ing. H. K. – darování části pozemku cca 7 m2 parc.
č. 533 v k.ú. Štiřín.

6. Zastupitelé neschválili odprodej části pozemku parc. č. 618/20
k. ú. Ládví ve vlastnictví obce Kamenice společnosti ČEZ
Distribuce, a.s. Na pozemku se nachází distribuční trafostanice,
která je ve vlastnictví ČEZ Distribuce, a.s. a je umístěná v uli-
ci Kruhové při vstupu do březové aleje z Jednosměrné ulice.  

7. Zastupitelé pověřili Mgr. Pavla Mejšnera a Ing. Tomáše Moj-
žíška přípravou dokumentu – směrnice o pronájmu pozemků
ve vlastnictví obce, které se nachází pod technickými stavba-
mi - jako jsou trafostanice, regulační stanice plynu a teleko-
munikační sloupky s účastnickým rozvaděčem.

8. Zastupitelé doporučili Radě obce Kamenice schválit uzavření
nájemní smlouvy na  pozemek parc. č. 190/32 v kat. území
Těptín o výměře 604 m2 ve vlastnictví České republiky – Stát-
ního pozemkového úřadu obci Kamenice na dobu neurčitou od
1. 5. 2014  za účelem udržování parkové zeleně a využití jako
oddychové zóny v osadě Těptín. 

9. Zastupitelé odložili na příští jednání zastupitelstva: odkoupení
pozemku parc.č. 646/13 v k. ú. Těptín od SBD Velké Popovi-
ce; přijetí Obecně závazné vyhlášky č. 1/2014 o ochraně veřej-
né zeleně a požadavek PP Strojmetalu Kamenice, s. r. o.
o změnu územního plánu.

Škeble rybničná v Mlýnském rybníce
Kdo se koncem března dostal na pro-

cházku k Mlýnskému rybníku, mohl na
vlastní oči vidět, jaké tajemství skrývá.
Možná mělo pár lidí tušení, že ve zdej-
ších rybnících přežívají malé populace
škeble rybničné, občas se našla nějaká
skořápka na březích vypuštěných ryb-
níků. Ale to, co jsme letos mohli vidět
na „Mlejňáku“, bylo skoro k neuvěření.

Po více než 40 letech se tento rybník
začal vypouštět z důvodu oprav hráze a
stavidla.

K vypouštění došlo poměrně rychle a
za docela teplého počasí. Na břehu se
začaly objevovat škeble. Někde šlo jen
o prázdné lastury, ale mnoho z nich
byli živí jedinci. Ti, kteří měli štěstí, dokázali včas přelézt do nevy-
puštěného středu rybníka. Pozorný divák mohl v mokrém písku a
v bahně vidět cestičky – úzké rýhy, jak se škeble snaží zachránit. 

Protože rybník byl vypouštěn bez přestávek a v teplém počasí,
bahno na dně rychle tvrdlo a škeblím hrozilo nebezpečí úhynu. Něk-
teří lidé házeli ohrožené jedince do zbytku vody, kde se škeble moh-
ly lépe zavrtat do bahna nebo do písku a dočasně se tak uchránit
vyschnutí. 

Na místo byli povoláni pracovníci záchranné stanice pro živočichy
z ČSOP Vlašim, kteří nejvíce ohrožené exempláře sesbírali a přene-
sli do jiného rybníka. Z počtu zachráněných škeblí i z prostého pozo-

rování lze vyvodit, že se zde nachází
(lépe řečeno: nacházela) silná populace,
čítající možná i stovky jedinců.

Vzhledem k tomu, že škeble rybničná
patří na území ČR k silně ohroženým
živočichům, celá záležitost neušla pozor-
nosti Inspekce životního prostředí. Ta
v současné době řeší, zda snad nedošlo
v průběhu opravných prací na rybníce
(bylo nutno opravit havarijní stavidlo a
hráz) k pochybení v rámci zákona o
ochraně přírody.

Zbývá dodat, že škeble rybničná je cit-
livá na čistotu vody, takže se po celé ČR
její populace v rybnících snižují. Zhoršo-
vání kvality vody v rybnících je celoná-

rodní problém a má ji na svědomí jak stále menší schopnost krajiny
vodu zadržovat (splachy z polí, ze silnic, ze zahrad, z domácností),
tak intenzivní chov ryb, který je založen na co nejvyšší produkci ryb
(zejména kaprů), bez ohledu na zachování přírodní rovnováhy.

Mlýnský rybník má být, dle vyjádření současného vlastníka –
rybářství Líšno a.s., převeden do režimu chovného rybníka (včetně
přikrmování a násady). Můžeme si jen přát, aby tento rybník zůstal i
nadále vhodným prostředím pro tyto a další ohrožené živočichy, kte-
ří zde byli pozorováni (např. rákosník velký, užovka obojková, ropu-
cha zelená, skokan krátkonohý). Šárka Valášková, 

referent pro životní prostředí
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Všedobrovice ul. Vrbová u separačních nádob, čas příjezdu 8:00 hod, nakládka 20 min

Štiřín ul. Šípková u separačních nádob, čas příjezdu 8:25 hod, nakládka 20 min.

Struhařov ul. Safírová u hotelu, čas příjezdu 8:50 hod, nakládka 20 min.

Olešovice ul. Okružní u rybníčku, čas příjezdu 9:15 hod, nakládka 20 min.

Nová Hospoda ul. Na Vyhlídce u dětského hřiště, čas příjezdu 9:40 hod, nakládka 20 min.

Kamenice Ringhofferovo náměstí, čas příjezdu 10:05 hod., nakládka 20 min.

Skuheř ul. Krajní u rybníka, čas příjezdu 10:35 hod, nakládka 20 min.

Těptín ul. Táhlá u kapličky, čas příjezdu 11:00 hod, nakládka 20 min 

Ládví ul. Lovecká u prodejny, čas příjezdu 11:30 hod, nakládka 20 min

Ládeves u Vejmělků č.p. 251, čas příjezdu 11:55 hod, nakládka 20 min

Chtěl bych Vás zároveň požádat o trpělivost při případném zdržení na některém předchozím stanovišti. 
Druhy nebezpečných odpadů a ostatních zařízení, které se budou odebírat od občanů:
olověné akumulátory, zářivky, staré léky, suché články, monočlánky, olejové filtry, oleje, odmašťovací přípravky, lepidla, kyseliny, nádoby od
barev, rozpouštědla, vývojky a ustalovače případně jiné.
Nebude se odebírat železný šrot, znečištěné stavební materiály, lepenka a pneumatiky, lednice, televize a elektroodpad.

Luboš Žáček – odbor TS

Svoz nebezpečných odpadů v sobotu 17. 5. 2014 

Možnost likvidace velkoobjemového odpadu 
v neděli 18. 5. 2014 - zdarma

Obec Kamenice ve spolupráci s firmou OBR, služby s.r.o. zaji-
stila možnost likvidovat bezplatně velkoobjemový odpad občanů
ve sběrném dvoře (za křižovatkou směrem na Týnec nad Sázavou).
V neděli 18. 5. 2014 od 8:00 hodin do 13:00 hodin velkoobje-
mový odpad od vás převezmou pracovníci sběrného dvora a pra-
covník odboru technických služeb.

Do této kategorie je zahrnován: starý nábytek, koberce, matra-
ce, linolea, textilie, boty, lyže, sáňky, boby, kola, dveře, WC, umy-
vadla, plastové vany a ostatní.

Do velkoobjemového odpadu nepatří: komunální odpad směsný
netříděný i tříděný, dále nebezpečný odpad, elektrozařízení, odpad
ze zeleně, stavební sutě a pneumatiky. 

Velkoobjemový komunální odpad je druh komunálního od-
padu (většinou z domácností), který vzhledem ke svým rozmě-
rům nebo hmotnosti nelze odkládat do běžných sběrných nádob
(80 - 1 100 litrů). 

OÚ Kamenice žádá občany o ohleduplnost při odevzdávání
tohoto odpadu.

■ V posledním období došlo k několika případům vloupání do vozidel. Způsob je stá-
le stejný: pachatel rozbije okno u některých dveří a ze sedadla vezme zavazadlo. Tak
tomu bylo například dne 22. 3. u zámku ve Štiříně,  26. 3. a 3. 4. u statku na ulici Jílov-
ská, 11. 4. ve dvou případech opět ve Štiříně u zámku a naposledy dne 16. 4. 2014 odpo-
ledne před školkou v Olešovicích, kdy pachatel vzal „pouze“ tašku s drobnostmi mini-
mální hodnoty.   

■ Dne 11. 4. 2014 neznámý pachatel odcizil vozidlo Škoda Fabia, které bylo zaparkováno
u fotbalového hřiště. V době od 11. 4. do 15. 4. 2014 mělo dojít i k odcizení dalšího vozid-
la, konkrétně Toyota Land Cruiser, které bylo zaparkováno před Obecním úřadem
v Kamenici. 

■ V době mezi 7. 4. až 9. 4. 2014 mělo dojít také ke krádeži jízdního kola ze společných
prostor ve sklepě domu č. p. 19 v ul. Na Sídlišti I.    

■ Koncem března se podařilo prokázat muži, který má vztah na danou lokalitu, celkem
9 případů vloupání do rekreačních chat v Těptíně a Skuhři, o nichž jsme psali v minu-
lém čísle zpravodaje.  

■ Při silniční kontrole dne 21. 3. 2014 bylo u místního 20letého mladíka zjištěno řízení
vozidla pod vlivem návykových látek. Byl mu zadržen ŘP, zároveň byl obviněn z přeči-
nu ohrožení pod vlivem návykové látky a o vině a výši trestu už bude rozhodovat soud. 
Připomínám telefonní čísla na obvodní oddělení Policie ČR na Nové Hospodě:
944 881 740 nebo mobilní telefon 725 961 501. npor. Josef Schůt

Policie informuje

ZDARMA

Jednotka sboru
dobrovolných

hasičů 
Kamenice-Těptín

V prvním čtvrtletí roku 2014
zaznamenala jednotka sboru dob-
rovolných hasičů Kamenice-Těp-
tín celkem 10 výjezdů. Většinou
se jednalo o požáry, ale také
například o plané poplachy. Jed-
notka vyjížděla i k událostem
mimo obec Kamenice. Více
informací na 
www.hasiciteptin.cz/vyjezdy .

JSDHO Kamenice-Těptín



7

5 2014

Poděkování
Dne 12. dubna 2014 proběhl JARNÍ ÚKLID TĚPTÍNA.

Stejně jako celá obec Kamenice se i Těptín zapojil do akce
Čistý Ladův kraj. Děkujeme všem, kdo se na úklidu veřej-
ných prostor obce podíleli, a samozřejmě děkujeme i Obecní-
mu úřadu Kamenice za pomoc při zajišťování rukavic, pytlů a
kontejneru na odpad.

Sbor dobrovolných hasičů Těptín

Sběrný
dvůr
Kamenice

➤ Výkup železa
a barevných kovů,
autobaterií

➤ Kontejnerová
doprava

➤ Odvoz a likvidace
domovního
a živnost. odpadu,
včetně
nebezpečného
(např. eternit,
barvy, lepenka)

➤ Prodej tříděné
zahradní zeminy,
písků, drtí,
recyklátu

➤ Zpětný odběr
elektrozařízení

www.obr-odpady.cz
tel.: 603 209 114

603 209 149

Otevírací doba:
duben-říjen
po-pá 7:00 – 12:00   

13:00 – 17:00 
so 7:00 – 13:00

Úklid se povedl
Letošní rok se nás zúčastnilo tradičního jarního úklidu tro-

šku více než loni. Jednotlivců bylo málo, ale nezklamaly tra-
diční skupiny ZŠ Kamenice, ZŠ Olešovice, lesní školky Pla-
mínek i Devětsil, skauti, hasiči Těptín, osadníci na Těptíně,
Struhařově nebo ve Všedobrovicích a Štiříně, orientační běž-
ci a fotbalisté. Nezklamali ani obyvatelé panelových domů
v Kamenici. Vydatnou podporou pro brigádníky byly tech-
nické služby, které průběžně zajišťovaly svoz naplněných
pytlů nebo jiného odpadu. Letos nám s přípravou velmi efek-
tivně pomohla dobrovolná koordinátorka, která organizovala
rozvěšení plakátů a poté distribuci rukavic a pytlů na správ-
ná místa a stala se duší letošní akce. Úklid vyvrcholil v sobo-
tu, kdy se Kamenice připojila k akci Čistý Ladův kraj, která
je tradičně spojena s mezinárodním svátkem Dnem země. 

Smyslem Dne země je zamyslet se nad stavem životního
prostředí, a to nejen v našem okolí. Jsme proto rádi, pokud se
v jarním čase jakýmkoliv způsobem zapojíte do této očistné
aktivity. 

Někomu se vyhlášený den nehodil, a tak uklízel týden před
tím nebo potom. Někdo uklízel jen před domem a někdo jen
svoji zahrádku. I to může zapadat do širšího konceptu této

akce. Nejde nám o to vynucovat si brigádnickou práci jako za
starých časů. Denně produkujeme spoustu odpadů a toto
může být drobná příležitost, jak si toho znovu všimnout. Jed-
norázová a více symbolická akce nemá nahrazovat pravidel-
ný a profesionální úklid, který ve stále větší míře zajišťuje
obec. Akce Čistý Ladův kraj je především impulsem k tomu,
abychom udělali něco společně a pro sebe. Abychom se pot-
kali a strávili spolu trochu času. Pokud se sejde parta kama-
rádů, pak jde práce snáz. Na druhou stranu si velmi vážím
jednotlivců, které jsem potkával, jak se zcela samostatně uja-
li úklidu některého z veřejných prostor. Pokud naše akce
vyburcovala někoho, kdo se podobné akce zatím nezúčastnil,
mám o to větší radost. 

Chtěl bych vám všem, kteří jste letos akci jakkoliv pomoh-
li, velice poděkovat a projevit vám respekt. 

Rádi bychom vás přirozeně ještě více vtáhli do problema-
tiky nakládání s odpady, vaše všímavost nám například
pomůže likvidovat potenciální černé skládky hned v zárodku.

Jak se už mnohokrát ukázalo, vaše dobré nápady, a nako-
nec i ruce připravené k práci, nám pomáhají udržet Kameni-
ci čistou. Ještě jednou díky.

Pavel Čermák
starosta@obeckamenice.cz

ČISTÝ LADŮV KRAJ
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Osadní výbor Všedobrovice a Štiřín informuje
Všedobrovická hasičárna ožívá týden co týden
Kromě větších akcí se tam totiž každý pátek konají deskové hry, na

které chodí stále více dětí. Možná do hasičárny láká také záhon plný
rozkvetlých narcisů a nový, teď právě krásně posekaný trávníček.
Velký dík pracovníkům technické čety.

Útulný interiér hasičárny se naplnil do posledního místečka i jed-
noho březnového podvečera, kdy jsme přivítali pana RNDr. Václa-
va Větvičku s jeho autorským čtením.  Přišli lidé z různých částí
Kamenice, ale i z Velkých Popovic. Pan doktor Větvička si opět
všechny podmanil svou krásnou češtinou, vtipem a vytříbeným
smyslem pro pozorování detailů, které většině lidí v běhu života
uniknou.

Za další dva týdny bylo naplánováno Velikonoční tvoření. Doufali
jsme, že přijde alespoň pár sousedek. Mile nás překvapila hromada
dětí. Kluci i holky svorně pletli pomlázky, barvili vyfouknutá vejce,
odvážnější a zkušenější se dokonce pustili do malování ornamentů
voskem.  Kromě dětských hlásků plnilo prostor i ženské vyprávění o
tradičních rodinných a krajových receptech, vzpomínání na staré
časy, kdy se sousedky scházely při draní peří a kdy kromě pilných
rukou nezahálel ani jazyk. Ruce žen ale nezahálely ani v pátek
11. dubna – každá si odnesla vajíčka vlastnoručně dekorovaná pat-
chworkovou technikou. Hasičárnu jsme zavírali v deset večer. Nez-
lákala nás televize, ani nevyhnal hlad, protože jsme během večera
mlsali různé přinesené dobroty. 

Pro velký úspěch bylo domluveno, že ve tvoření budeme pokračo-
vat za týden, na Velký pátek. Tak se i stalo. Hasičárna byla opět plná.

Znovu jsme vyráběli patchworková vejce, každý to chtěl zkusit.
Dokonce i kluci. Jejich výtvory byly opravdu nádherně originální.
Zbyl čas i na vyrobení vlněné velikonoční ovečky (někteří přidali
rohy, takže jsme ve stádečku měli i beránka) a kartonové slepičky
nesoucí zlaté vejce. 

Ukazuje se, že jsme spolu rádi, rádi k nám chodí další a další „pře-
spolní“. Přemýšlíme, co příště vytvoříme. Naše sousedka, nejstarší
členka „hasičů“, paní Emilka Adámková, se vždycky při odchodu
z hasičárny zeptá: „Tak kdy se zase sejdeme? Už se těším.“ My také.
Děkujeme všem za milou společnost a na shledanou v květnu. (Viz
program akcí v hasičárně na straně 24.)

Ještě jednou k rozkvetlým narcisům...
Jak jste si jistě všimli, vysadili jsme a staráme se o několik záho-

nů. Nádherné narcisy, které opět letos vykvetly ve Štiříně u autobu-
sové zastávky, někdo v týdnu před Velikonocemi otrhal. Asi je potře-
boval někomu darovat, nebo je má doma ve váze. 

Samozřejmě nevíme, jestli ve Zpravodaji nepláčeme na špatném
hrobě. Možná někdo projížděl autem, uviděl, zastavil a .... I to je
možné. Každopádně je to velmi ubohé, jestliže si uvědomíme, že
v každém supermarketu, i u nás, koupíte teď svazky narcisů za pár
korun. Prostě česká klasika, kterou nemá cenu více komentovat.

Přejeme zloději pěkné jaro a doporučujeme podzimní výsadbu
vlastních cibulí, nebo příště návštěvu květinářství. Opravdu nepěstu-
jeme na záhonech květiny k řezu. Chceme, aby se z nich radovali
všichni. Osadní výbor Všedobrovic a Štiřína

Jako každý rok, i letos rozdal Ladův kraj pytle a rukavice na sběr
odpadu, který se povaluje kolem cest a jinde na veřejných prostran-
stvích. Dlužno dodat, že ti, kteří přijdou a uklízejí, většinou neuklí-
zejí po sobě. Uklízejí po jiných, především odpadky vyházené z pro-
jíždějících automobilů. Jen na silnici mezi Štiřínem a Želivcem, až
do míst, kde začíná nová zástavba směrem od Želivce, jsme ve třech
nasbírali čtyři pytle. Další pytel jsme naplnili kolem Štiřínského ryb-
níka, od sila k restauraci Štiřínská stodola. Ve Všedobrovicích  sedm
dětí s další členkou osadního výboru naplnilo odpadem tři pytle
kolem silnice směrem na Babák. 

Když se dnes projdete po našich dvou osadách, zjistíte, že jsou
místa, kde jako by žádná akce Čistý Ladův kraj neproběhla. Proč?
Protože tři dospělí a osm dětí nezvládli uklidit všechno. Proto se
např. stále ještě povalují odpadky ve Štiříně kolem silnice u zámku.
Pokud se však projdete za týden místy, která jsme stihli vyčistit,
budou se tam odpadky válet znovu.

V centrální Kamenici se údajně v sobotu 12.4. ráno dostavili dva
lidé. V Těptíně se prý uklízelo pod vedením hasičů. Jistě se zapojili,
jako tradičně, také skauti a kamenická škola. A co ostatní části
Kamenice? 

Z toho, co bylo výše uvedeno, vyplývá několik otázek k zamyšlení:

■ Existuje statistika, kolik lidí se u nás v Kamenici akce Čistý Ladův
kraj účastní? Kolik se zúčastnilo letos? Má účast vzestupnou, nebo
sestupnou tendenci? Kolik odpadu se posbíralo a odvezlo?

■ Účastní se úklidu zaměstnanci OÚ Kamenice (kromě pracovníků
technického odboru) a zastupitelé? Kolik jich přišlo letos? Pova-
žují akci za úspěšnou? Vyhodnocuje ji obecní úřad?

■ Je propagace akce Čistý Ladův kraj dostatečná? Stačí vytisknout
plakáty a dva týdny předem je vyvěsit na nástěnky a přetisknout
ve Zpravodaji? Někdo možná namítne, že akce se každoročně opa-

kuje, že už má tradici atd. Ale ruku na srdce: je každý schopen si
z roku na rok pamatovat a dopředu naplánovat účast na něčem, co
se netýká jeho osobně?

■ Má smysl se každý rok ploužit příkopy a brát do rukou něco, co
mohl správně zlikvidovat ten, kdo vypil, snědl, vykouřil obsah
odhozených obalů?  Nebylo by lepší a efektivnější usilovat o změ-
nu legislativy v tom smyslu, že některé obaly – např. plastové lah-
ve nebo plechovky od nápojů - by mohly být zálohované, tudíž
vratné?  Ve světě, kde se všechno poměřuje penězi, jsou většinou
nejlepším argumentem zase jen peníze. 

■ Vědí lidé u nás, že např. hliníkové obaly od nápojů je možno
odnést do nedalekého výkupu sběrných surovin stejně jako starý
papír nebo železo? Pokud ano, proč se všude kolem nás povaluje
tolik plechovek? Asi proto, že neexistují centrální kontejnery na
třídění tohoto druhu odpadu.  Nebylo by dobré to změnit?
Možná vás napadají ještě další otázky, možná znáte odpovědi na

otázky výše položené. Pojďme se o tomto tématu společně bavit,
zamyslet se v rámci naší obce, či Ladova kraje. Zkusme něco vymys-
let, podniknout. Není přece možno donekonečna spoléhat na hrstku
nadšenců, kteří každý rok vyrazí a udělají pořádek. Hranice mezi
entuziasmem a bláznovstvím je totiž dost tenká. Nebo ne? 

Jednou ročně uklízet nestačí
Těm, kterým není jedno, jak to kolem nás vypadá, sdělujeme, že

jsme v hasičárně umístili plastovou nádobu na plechovky. Žádné hli-
níkové obaly od nápojů zkonzumovaných v hasičárně tedy nekončí
ve směsném odpadu. 

V separačním hnízdě ve Všedobrovicích chceme umístit popelnici
na plechové obaly. Kdo třídí, bude mít možnost se zbavit také toho-
to druhu odpadu. Osadní výbor Všedobrovice a Štiřín

Čistý Ladův kraj – má tato akce smysl?
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Letní 
příměstský
tábor 

„aneb Kolem Kamenice pěšky,
na kole, či za použití koloběžky“

Kdy: 18. 8. – 22. 8. 2014
8:00 hod. – 16:00 hod.

Kde: Kamenice a její okolí
se zázemím v KD Kamenice

Pro koho: pro děti od 7 do 14 let
Za kolik: 2 500 Kč/5 dní
Co je v ceně: dopolední svačina

oběd/balíček (v případě výletu)
odpolední svačina
pití, zapůjčení koloběžek, vstupné

Aktivity: výlety v okolí Kamenice na kole
(zejména starší děti) a na kolo-
běžkách. 

Turistika, hry a soutěže v přírodě, piknik,
výroba pexesa – znaky měst
a obcí, výroba táborové vlajky,
návštěva zajímavých míst v oko-
lí, tvorba nástěnné mapy okolí 
…a mnoho dalších aktivit

Organizátor: KC Kamenice za podpory obce
Kamenice a Ladova kraje

Přihlášení: do 30. 6. 2014
Kontakt: Markéta Kopecká

tel.: 603 283 351

Kulturní centrum Kamenice ve spolupráci
s Taneční školou Blanky Vášovépro Vás připravilo

Taneční kurzy pro dospělé
začátek podzimního kurzu 

v pátek dne 10. 10. 2014 ve 20:10 hod. v Kulturním domě Kamenice
kurzy jsou určeny pro začátečníky a falešné začátečníky

cena za pár činí 3400 Kč za 12 lekcí 
přihlášení je možné osobně v KC 

nebo e-mailem na: nejpozději do 10. 9. 2014
Další informace obdržíte na tel.: 323 672 643

Dne 14. května 2014 skauti 
podpoří Květinový den 
(Český den proti rakovině) 
prodejem kytiček v Kamenici 
a na Nové Hospodě.
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KDYŽ CHYBÍ BABIČKA…
V edici Druhé čtení vydal Albatros

knihu pro děti od 6 let PŮJČOVNA
BABIČEK, kterou napsala Maria
Marjańska-Czernik. Každé dítě potře-
buje babičku - malé, větší, dokonce
i tak velké, že se to stydí přiznat.
Vždyť babička je úžasná bytost - má
vždycky čas, bývá trpělivá, dobře vaří
a umí vyprávět pohádky... Ale co děti,
které ji nemají? V této knížce si malí
hrdinové poradí - babičku si vypůjčí.
Ale zas tak úplně jednoduché to není - potřebujete k tomu trochu
odvahy i pomoc.

KNIHA JAKO PODĚKOVÁNÍ
Kdo četl knihu Betty Mahmoodyové Bez dcerky neodejdu, jistě

si rád přečte příběh NA ÚTĚKU, který napsala Mahtob Mahmo-
odyová. Kniha dnes už dospělé Mahtob je pozoruhodným svědec-
tvím o těžkém zařazování se do běžného života a vyrovnávání se
s rodinným traumatem. Je zároveň i holdem matce, která ji nikdy

neopustila, a poděkováním křesťanskému
Bohu, k němuž se Mahtob posléze upnula.  Po
Bettyině strastiplném útěku z Íránu, kde ji
a šestiletou dcerku krutě věznil její muslimský
manžel, se po návratu s Mahtob do rodné vlas-
ti musí obě i nadále skrývat a každou chvíli
měnit bydliště. Moody, vzdělaný muž a uzná-
vaný lékař, který posléze fanaticky propadl
idejím ajatolláha Chomejního, vytrvale podni-
ká zákeřné kroky, na dálku svou ženu a dcerku
psychicky deptá a hrozí jim dalším únosem.
Kdyby se mu to podařilo, Betty by neměla šanci domoci se návratu své-
ho dítěte právní cestou. Jednak proto, že mezi Íránem a Irákem zuřila
dlouhá léta válka, jednak proto, že americké soudy by byly v tomto pří-
padě bezmocné. Betty nemá ani možnost se rozvést, protože manžel by
se musel osobně dostavit k soudu. Bohumila Roubíčková

knihovnice z Kamenice
PŮJČOVNÍ DOBA:
Pondělí 8 – 12 13 – 16 hod.
Úterý 12 – 16 hod.
Čtvrtek 8 – 12 13 – 18 hod 
Tel.: 323 671 048, e-mail: knihovna.kamenice@tiscali.cz

Novinky z knihovny

Kulturní centrum Kamenice zve 
na představení Agentury Harlekýn
Franco D`Alessandro –
ŘÍMSKÉ NOCI

Poutavý a současně
dojemný příběh dvou
slavných lidí, italské
herečky Anny Magnani
a amerického dramatika
Tennessee Williamse.
Pojednává o jejich dlou-
hodobém a ryzím přátel-
ství, o jejich láskách,
radostech, vrcholech
i pádech. Vše zarámová-
no do padesátých a šede-
sátých let 20. století.

Během svého pobytu
v Římě se Williams
konečně setká s hereč-
kou, pro niž touží psát.

Prakticky ihned najdou porozumění jeden pro druhého. Upro-
střed Říma na terase Anny Magnani si Tennessee přilétává pra-
videlně načerpat dávku Annina humoru a nezkrotného tempera-
mentu. Tady si nechává pofoukat své bolístky od silné a nepora-
zitelné Anny, tady načerpává inspiraci pro svou další tvorbu
a tady se s ní může smát i plakat.

Jedinečné a brilantní herecké výkony Simony Stašové a Old-
řicha Víznera, přitažlivý děj plný silných emocí a vášní, smíchu
a pláče, velkých zvratů, to všechno jsou „Římské noci“.

Tento pravdivý příběh dvou výsostných umělců a citlivých
zranitelných duší vám určitě rozproudí krev v žilách a ještě dlou-
ho po představení bude ve vás žít.

Anna Magnani – Simona Stašová .
Tennessee Williamse – Oldřich Vízner
Režie Gregory Abels  

Kulturní dům Kamenice, 
pondělí 19. května 2014 

od 19:30 hodin.
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bývalé hřiště na Těptíně nad hasičárnou – Tisová ulice
10:00 - příjezd techniky
12:00 - slavnostní zahájení
13:00 - ODPOLEDNÍ PROGRAM – ukázky zásahů

hasičů a techniky
● zásah složek IZS (Integrovaného záchranného

systému)
● záchrana ve výšce
● ukázkový požární útok našich nejmenších hasičů,
● předvedení moderní i historické techniky nejen

z Těptína

18:00  - VEČERNÍ ZÁBAVA
k tanci a poslechu zahraje kapela Jane`s band

Občerstvení po celou
dobu zajišťuje
restaurace U Lípy
a restaurace
U Bernatů,
Na místě pak bude
pivo, maso na ohni,
guláš a další speciality

HASIČI  TĚPTÍN      slaví  110 let

Mimořádná akce letošního roku v Kamenici

➨

Zveme vás na slavnost u příležitosti sto desátého výročí od založení sboru
dobrovolných hasičů na Těptíně.

sobota 14. června 2014 od 12 hodin



Tvář všech měst a vesnic se v průběhu let a staletí postupně
mění. Já mám ale pocit, že tady dochází ke změnám spíš skokově.

Je pravda, že tu neprobíhá takový ten přirozený pozvolný vývoj
jako v některých jiných vesnicích. Střídala se zde různá období, pro-
jevovaly důsledky válek, měnili různí majitelé. Zlatou éru arcibisku-
pů pražských, kteří měli zde v Kamenici své letní sídlo, připomínají
aleje podél hlavních cest. Potom přišli Ringhofferové, industriální
rozvoj, leccos změnily také události po druhé světové válce, slouče-
ní obce, kolektivizace... V 50. a 60. letech minulého století probíha-
la intenzivní výstavba chat a zdejší kraj se stal chatařskou rekreační
oblastí. V posledních 20 letech došlo k rozsáhlé výstavbě domů
i bytů a s tím souvisí velký nárůst obyvatelstva. Není to tak dlouho,
kdy Kamenice měla jen polovinu obyvatel, než má dnes. Navíc od
roku 1960 obec tvoří deset osad, není to tedy jedna vesnice s jednou
návsí a o to je to možná ještě složitější. 

Co byste označila za událost historického významu, kterou
jste zažila Vy sama? 

Událostí, které jsem prožila, bylo mnoho. Jenomže člověk si často
neuvědomuje, že se děje cosi převratného. Jako první mě napadá
Pražské jaro roku 1968. Myslím si, že například zdejší veřejností
dost otřáslo, když sovětský tank přejel pana Františka Nováka ze
Želivce. Dobře si pamatuji, jak v srpnu 1968 projížděly po staré
Benešovské ruské tanky. 

Spolu s Janem Pišnou jste vytvořila knihu Kamenice v pro-
měnách věků. Domníváte se, že podobnou knihu o své historii
by měla mít každá obec? 

Určitě. Navíc jako kantorka s aprobací čeština - dějepis si myslím,
že by lidé měli vědět něco o místě, kde žijí. Každé místo má své
kouzlo, svůj genius loci, a my jsme chtěli touto publikací přiblížit

12

seznamte se …

Paní učitelka Vlasta Hartvichová,
činorodá patriotka zdejšího kraje,
je příkladem toho, že i historie
může být zábavná a napínavá. Je
autorkou asi desítky výstav o his-
torii Kamenice i jejích jednotlivých
osad a jak sama říká, každý by měl
znát příběh místa, kde žije, aby tu
mohl zapustit své kořeny.

historii Kamenice a zachytit vzpomínky starousedlíků, aby díky nim
nejen jejich potomci, ale také nově příchozí získali v Kamenici pocit
domova. Bohužel jsme ale mnohé už nestihli, někteří pamětníci
mezitím zemřeli a pozůstalosti se často nedochovaly. Proto bych
chtěla požádat čtenáře Zpravodaje, pokud mají nějaké staré fotogra-
fie nebo dokumenty a nechtějí je uchovávat, ať je předají nějakému
místnímu patriotovi, třeba zdejšímu kronikáři nebo mně, případně
regionálním institucím jako jsou archivy či muzea. Pro mnohé někte-
ré fotografie nemusejí mít cenu, ale mají historickou hodnotu. Vypo-
vídají o tom, jak tady lidé žili, jak vypadala zdejší příroda, jak se
měnila zástavba. V současné době tu probíhají například obrovské
proměny krajiny, a co se nezachytí nebo nedochová, je nenávratně
pryč. Snažím se v tomto duchu také působit na své žáky, aby tyhle
vzpomínky sami uchovávali, případně je předali tam, kde zůstanou
pro další generace. 

Pořádáte výstavy, v nichž přibližujete historii nejen jednotli-
vých kamenických osad. Kolik už jich bylo?

Už máme vlastně všechny osady Kamenice historicky „zmapova-
né“, když počítám i výstavu teď v červnu, která se bude týkat Stru-
hařova, Olešovic a možná i Skuhře. Kromě výstav věnovaným jed-

Vlasta Hartvichová:

Historie není 
jen ta velká

Olešovická myslivna, r. 1941
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notlivým osadám už byla také výstava o Kamenici jako takové a dále
výstavy 1. světová válka a 2. světová válka i historie pošty. Menší
výstavku jsme věnovali zdejšímu sportu. Jediné, co mě mrzí, je, že
každá výstava mohla být z organizačních důvodů přístupná v Kultur-
ním domě v Kamenici jen týden. Je to škoda, protože příprava na kaž-
dou z nich a samotná instalace stojí moře práce. V této souvislosti
nesmím zapomenout na výstavu o historii školy, která byla přímo ve
vestibulu školy a mohla tím pádem trvat déle. Mít tak nějaké prosto-
ry, které by umožňovaly dlouhodobější expozice.

Když už jste mluvila o škole, do jaké míry znají zdejší žáci his-
torii obce?

Snažím se jim tyto informace předávat v hodině dějepisu a s těmi,
které to zajímá, podnikáme i další věci, protože historie zejména
zdejšího kraje je moje láska a chci ji proto dětem předat. Tak jako ji
mně předali moji rodiče, prarodiče a učitelé. Koneckonců i Honza
Pišna, spoluautor knížky a výstav, je můj bývalý žák, který ovšem má
historii v krvi po svém dědečkovi, bývalém zdejším kronikáři. 

Ve škole jsme se mimo jiné v posledních třech letech věnovali pro-
jektu Velké a malé příběhy dějin a v rámci toho dělali žáci v osmých
a devátých třídách rozhovory se svými rodiči, prarodiči a praprarodi-
či. Letos jsem to dokonce zkusila i se svojí třídou sedmáků. Děti udě-
laly moc pěkné rozhovory a často mi dospělí děkovali, jak bylo pro
ně hezké sedět s dětmi nad krabicí starých fotografií a povídat si. Prá-
vě tohle mezigenerační setkávání považuji za nesmírně důležitý pří-
nos v dnešní uspěchané době. 

Zajímají se dnešní děti o historii? 
Jak které. Já se snažím dětem předat svoji lásku k historii a zejmé-

na pak k historii zdejšího kraje. Myslím, že se to trochu povedlo i pro-
střednictvím již zmíněného projektu Velké a malé příběhy dějin, kdy
děti často odhalily zajímavou minulost své rodiny nebo místa, kde
žijí. Pro mě historie není jen takzvaná velká. Právě na osudech „oby-
čejných“ lidí je pro mnohé třeba i srozumitelnější a možná poutavěj-
ší. Já sama jsem už odmalička milovala rodinné fotografie. Dědeček
z tatínkovy strany sloužil u Ringhofferů jako panský kočí na zámku,
takže jsem si ráda prohlížela fotografie zámeckých kočárů a paní
baronku, vymýšlela jsem si k nim nejrůznější příběhy, snila o dáv-
ných časech. Odjakživa jsem také velmi ráda četla, naslouchala
vypravování starších pamětníků a pátrala po tom, jak to bylo doo-
pravdy. To byla moje cesta k historii. Bohužel v dnešní době děti čtou
méně. O to víc mě těší každá snaha o přiblížení historie mladým
lidem, ať už jsou to takzvané dřevárny, tedy jakési hry v přírodě, kdy
spolu bojovníci oblečení do historických kostýmů bojují dřevěnými
replikami zbraní, nebo larpy, což je označení pro specifický druh her,
založených na hraní rolí nikoliv pro diváka, ale pro sebe, nebo letní
tábory tematicky zaměřené na historii. Děti tak mají možnost si his-
torii osahat, vyzkoušet, prožít. 

Jaký je cíl Vašich výstav? Ukázat, čím je každá osada jedineč-
ná, nebo naopak nalézt, co je historicky i jinak spojuje?

Spojení osad nejlépe vyjadřovala celková výstava o Kamenici, kte-
rou jsme uspořádali k 50. výročí vzniku obce Kamenice. U těch ostat-
ních výstav jsem chtěla vyzdvihnout zejména jedinečnosti jednotli-
vých osad. Protože jsou pro mne dějiny nádherným dobrodružstvím,
potěšilo mne, když se mi podařilo vypátrat, že Nováčkova vila na Lád-
ví byla dílem Kotěrova žáka, architekta Josefa Kalouse, nebo jsem se
od ládevských dozvěděla, že z místního kamenolomu vozili štěrk na
výstavbu ulic do Prahy. V Olešovicích jsem si mohla prohlédnout
dům, v němž bývala pošta a kde přepřahali formani, nebo jsem díky
výstavám mohla nahlédnout do velmi cenných rodinných archivů řady
rodin. V každé osadě bylo něco pozoruhodného a po takových zají-
mavostech bych chtěla pátrat víc, jen na to mít čas. Nejúžasnějším
zážitkem jsou však pro mne setkání s pamětníky a vstřícnost lidí, kte-
ré oslovuji, a za to bych jim chtěla všem velice poděkovat, stejně jako
mladým přátelům ze spolku Tyl a představitelům obce Kamenice. 
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Jaké jsou Vaše další plány? 
Teď bych si ráda trochu odpočinula. A také bych uvítala, kdyby se

našlo víc podobných nadšenců, jako jsem já, zapálených pro místní
historii. Za ty roky už se mi podařilo posbírat tolik materiálu, že se
mnohé z toho nevešlo ani do knížky Kamenice v proměnách věků,
ani do všech výstav, které jsme uspořádali. Mým snem by bylo vytvo-
řit webové stránky na toto téma, takovou virtuální výstavu snadno
přístupnou pro kohokoliv. Také bych například ráda dál pátrala po
stopách architekta Jiřího Stibrala, který pracoval ve službách rodiny
Ringhofferových a navrhoval jim nejen stavby, ale i design jejich
výrobků. Jestli se mi podaří shromáždit víc materiálu, bude z toho
výstava. Témat, která lákají, je mnoho. Lucie Moučková

Struhařovský rybník 
v podvečer, r. 1941

Výstava 
v Kulturním domě Kamenice

Obnovený ochotnický spolek „Tyl“ na Nové
Hospodě (založeno 1905) o. s.

Vás zve na výstavu 

OLEŠOVICE A STRUHAŘOV
V PROMĚNÁCH ČASU,

KTERÁ BUDE SLAVNOSTNĚ ZAHÁJENA 
v neděli 1. června 2014 ve 14:00 hod.

a potrvá 
do 8. června 2014. 

Těšíme se s Vámi na shledanou!
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Kamenické obecní hry 2014 – volné karty!
Vážení sportovní příznivci,
protože je již téměř jisté, že ne každá z našich

deseti osad postaví svůj tým, rozhodl se organizační
výbor vydat tzv. volné karty pro další zájemce
o účast v prvním ročníku sportovně-společenské
akce „Kamenické obecní hry“. Termín akce: sobota
21. června 2014.  O soutěžních disciplínách jsme
již informovali v minulých číslech Zpravodaje.
Nyní jen zdůrazním, že neočekáváme profesionální
výkony, ale zápolení v přátelském a sportovním
duchu. Jinak řečeno, stačí, pokud soutěžící umí
plácnout nebo kopnout do míče a nezaleknou se ani
netradičních disciplín.

Podmínky se nemění: minimální počet členů
družstva je 5, z toho alespoň 2 ženy. Větší počet čle-

nů zahrnující různé „specialisty“ může být pro
celkové umístění výhodou, ale z kapacitních
důvodů nemůže být v týmu více než 10 osob. Uví-
táme, když startující družstva budou mít jednotné
oblečení či alespoň rozlišující doplněk (čepici,
kravatu aj.)

Dosud nemáme přihlášené týmy za Ládví,
Ládeves a Skuheř.Na volné karty jsou vítané při-
hlášky týmů z místních spolků a z nejbližších
okolních obcí. Tak prosím neváhejte a své přihláš-
ky zašlete do 16. 5. 2014 na mailovou adresu:
pavel.zitko.kam@gmail.com nebo
pavel.boxan@seznam.cz.
Poslední podrobnosti uveřejníme v červnovém
čísle Zpravodaje. Pavel Zítko, předseda SKK

Ulice Slunečná –
možná inspirace pro další Kameničáky

Děkuju všem sousedům ze Slunečné a děkuju zastupitelům obce
Kamenice v čele s panem starostou Čermákem, s jejichž přičiněním
se podařilo dokončit akci Slunečná.

Do Slunečné jsem se přistěhoval v roce 2000 a přes opakovanou
historickou snahu a přísliby předešlého vedení obce se 12 let nedaři-
lo nalézt adekvátní řešení. Nešlo jen o prach v období sucha a bláto
během dešťů, ale díky výškovému profilu ulice i zabránění opakují-
cím se škodám na majetku – vyplavování domů a garáží některých
rezidentů během každých větších srážek.

Když jsem vedení obce v říjnu 2012 oslovil, dostalo se mi předpo-
kládané reakce: rozpočet obce je omezený, priority komunálních sta-
veb jiné. 

Jedinou alternativou by bylo projekt spolufinancovat z řad obyva-
tel. Výsledek nejistý. Kolik bude celá akce stát? Kolik bude obec
schopna uhradit z obecního rozpočtu? Kolik přispějí rezidenti?
A když sousedi přispějí, kdy bude možné akci zrealizovat a oni uvi-
dí, jak se investují i jejich peníze?

Obával jsem se laxního přístupu některých ze dvou desítek vlast-
níků pozemků. Obával jsem se pomalého a nepružného přístupu ze
strany obce. 

Naštěstí zbytečně!
Všichni obyvatelé Slunečné finančně přispěli. Některé rodiny

dokonce přehodnotily své prázdninové plány, aby mohly přispět.
Jiný, ještě nad rámec finančního příspěvku, daroval obci kus svého
pozemku a souhlasil s posunutím oplocení zahrady. To vše kvůli
podmínce dopravního inspektorátu a řešení dopravy.

Municipalita je specifická svými schvalovacími procesy, tendry
a zákonnými lhůtami. Za celou dobu roku a půl, kdy se celý projekt
realizoval od prvního setkání do stavebního dokončení (výběrové
řízení na projektanty, uzavírání smluv mezi obcí a každým vlastníkem
přilehlých pozemků o sdružené investici, řešení majetkoprávních
vztahů pozemků pro dopravní řešení, získávání všech vyjádření
a povolení pro realizaci stavby a výběrové řízení na zhotovitele), jsem
však nepostrádal ze strany obce tah na branku a potřebnou součinnost.

Sousedé ze Slunečné si v polovině dubna zorganizovali uliční hap-
pening.  Příjemné bylo, že pravou street party obohatili i známí
z okolních ulic a křest „nové“ Slunečné si herními disciplínami,
vínem, pivem a gulášem zpestřilo na 70 účastníků.

Děkuju zastupitelům, panu starostovi a děkuju Vám – milí souse-
dé. Nebýt součinnosti každého z Vás, nebylo by hezké Slunečné.  

Přeju ostatním  Kameničákům, aby akce Slunečná byla dostateč-
nou inspirací pro obdobné projekty, které nám umožní zvelebit další
část naší obce. Věřte, jde to! Přemysl Chaloupka

občan Kamenice-Struhařova a obyvatel ulice Slunečná

Březen 2014Říjen 2012

21. června
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ZÁKLADNÍ ŠKOLA KAMENICE

Třetí třídy hledaly „ poklad v našich knihovničkách“ 
V měsíci březnu – Měsíci knihy - jsme se věnovali ve třetích tří-

dách v rámci čtení projektu s názvem POKLADY Z NAŠICH
KNIHOVNIČEK. Celý měsíc mohly děti nosit ty nejstarší knížky ze
svých knihovniček. Podmínkou bylo, že musí být psané česky. Děti
se do projektu zapojily s nadšením, radostí i soutěživostí. Přinesenou
knížku ostatním představily a přečetly z ní krátký úryvek. Z každé
třídy bylo vybráno pět dětí s nejstarší knihou a tu prezentovaly před
všemi dětmi ze třetích tříd. Součástí projektu byla závěrečná výstava
všech knih. Sešlo se nám přes padesát nádherných, zajímavých,
vzácných a starých knih. Nejstarší knihou byl Kancionál z roku
1659. Další vzácné a velmi staré knihy, které stojí za zmínku, byly:
Bible z roku 1842, Modlitby z roku 1847, Modlitby z roku 1853,
Nový Zákon z roku 1865, Dějepisný nástin Filosofie novověké
z roku 1870, Historické povídky z roku 1871, Dějiny posvátného
zpěvu staročeského z roku 1881, Počet pravděpodobnosti a Humova
skepse z roku 1883, Osnova a postup vyučování dle zásad J. A.
Komenského z roku 1886, Úplná modlitební kniha pro katolické
křesťany z roku 1887, Drobné klepy z roku 1892, Arabesky z roku
1893, Upír z roku 1894, Domácí kuchařka od M. D. Rettigové z roku
1900, Sníh – sbírka básní z roku 1900. Bylo to krásné, zajímavé, pří-
nosné a příjemné zpestření hodin českého jazyka – čtení.

Děti 3. tříd a třídní učitelky

volitelný předmět mediální výchova. Musíme přiznat, že to bylo
mnohdy proto, že jsme se nechtěli moc namáhat a učit další cizí
jazyk / letos to bylo ještě možné /. Zjistili jsme však, že vyjadřovat
se smysluplně česky – ústně i písemně, mít vlastní nápady a názor,
dotáhnout svou práci, a tedy i práci skupiny do konce a v daném ter-
mínu, či využívat počítač a internet nejen na hraní není také zrovna
lehké. 

Nedávno jsme však zažili příjemný pocit. V rukou jsme drželi naše
letošní první a poslední číslo školního časopisu Cool School. Obsa-
huje několik zajímavých rozhovorů, trochu zábavy, trochu chvály
školy i některých spolužáků a hlavně naše skvělé originální reklamy.
Stálo nás to opravdu hodně duševní práce, a proto nás potěšila dobrá
odezva od některých spolužáků. Mediální skupina

Naši žáci byli úspěšní v matematické olympiádě
Letošní okresní kolo matematické olympiády v Čelákovicích skon-

čilo úspěšně pro žáky 7. tříd naší ZŠ. V konkurenci 35 žáků, převáž-
ně studentů gymnázií, se probojoval na 3. místo David Grundfest ze
7. A a na 7. místo Marek Bizík ze 7. B. Oba tak figurují mezi 10
úspěšnými řešiteli. Gratuluji a děkuji za reprezentaci školy. 

Hana Kudrnáčová, zástupkyně ředitele ZŠ

Vydali jsme školní časopis
Možná jste si všimli, že příspěvky ve Zpravodaji jsou občas pode-

psány jistou „mediální skupinou“. Kdo to vlastně je? Jsme žáky 9.
tříd, jmenujeme se Dominik Andrle, Milan Černobila, Tomáš Hladík,
Radim Charvát, Ondra Fulín, Slávka Labaničová, Jirka Lesák, Karel
Matlas, Karel Myškovský,Tereza Myškovská, Štěpánka Pelichová,
Bára Poláková, Ivana Vitásková, Kačka Skřivanová, Filip Sklenář,
Dominik Švihel, Ota Škvor a Lucka Zvolská a vybrali jsme si letos

Výlet do krokodýlí zoo v Protivíně
24. března jsme se vydali na celodenní výlet do KROKODÝLÍ

ZOO v Protivíně. V zoo jsme si mohli prohlédnout 22 druhů kroko-

www.kameniceskola.cz

Uklízeli jsme okolí školy v rámci akce Čistý Ladův kraj



17

5 2014

dýlů. Mezi rarity zoo patří Sněženka – jediný aligátor-albín v evrop-
ských zoo, Golem - krokodýl mořský, více než čtyřmetrový zástupce
největšího druhu krokodýlů světa, Čambal a Ganga - jediný chovný
pár indických gaviálů v Evropě, Monty - krokodýl filipínský s gaviá-
ly nejohroženější druh, Kuba - krokodýl americký, návštěvníky nej-
oblíbenější krokodýl. Dále jsme viděli kajmany, aligátory, gaviály,
jedovaté hady, želvy, expozici mláďat krokodýlů i malé zoologické
muzeum. Celé muzeum se rozprostírá na ploše více než 2000 m2.
Výlet jsme si všichni moc užili, dozvěděli se velmi zajímavé infor-
mace o krokodýlech, ale hlavně jsme mohli krokodýly vidět na vlast-
ní oči a to jen pár centimetrů od nás. Samozřejmě jsme si nezapo-
mněli nakoupit různé suvenýry na památku, či jako dárek pro naše
blízké. Všem, kdo neví, co s načatým víkendem, tuto ZOO doporu-
čujeme. Žáci třetích tříd, 5. C a jejich třídní učitelky

HLEDÁME UČITELE/UČITELKU PRO 1. STUPEŇ
ZŠ Kamenice přijme od září 2014 kvalifikovaného učitele na 1. stupeň.

Životopis můžete zaslat na e-mail reditelka.zskamenice@tiscali.cz.

„Člověk v tísni aneb skutečný dárek“
Na začátku byla reklama na zadní straně časopisu. Usmívala se z ní

mladá černoška držící kolem krku černobílou kozu.
Reklama agentury „Člověk v tísni aneb skutečný dárek“. Určitě ji

také znáte. Tato agentura pomáhá lidem v rozvojových zemích stavět
školy, nakupuje školní pomůcky a školní tabule pro děti, platí semi-
náře pro učitele, buduje čističky vody, kupuje kozy, slepice, ovečky,
aby pomohla aspoň trochu zlepšit život chudých lidí nejen afrického
kontinentu…

Napadlo mě, že bychom mohli ve škole – děti, rodiče, učitelé – uspo-
řádat finanční sbírku a také pomoci svou „malou troškou do mlýna“.

Nakonec jsme do malé červené pokladničky vybrali peníze nejen na
kozu a slepice, ale hlavně na učební pomůcky pro 140 dětí, 5 školních
tabulí a vzdělávací semináře pro 10 budoucích učitelů. Pro děti v Eti-
opii, Angole, Kongu či v jiných chudých zemích světa je důležité, aby
se mohly vzdělávat, aby mohly pozvednout úroveň svého života
i života svých bližních, a proto jsme většinu peněz věnovali právě na
vzdělávání.

Vyrobili jsme skutečný papír
Nedávno jsme jeli, my žáci 5.B, do EKOcentra ve Vlašimi. Chtěli

jsme totiž zjistit, jak se vyrábí papír. A to se nám opravdu podařilo!
Na vlastní „kůži“ jsme si vyzkoušeli, jak ze šedivé beztvaré hmoty
vzniká funkční arch, na který se dá OPRAVDU psát či kreslit... Byli
jsme nadšeni! Žáci 5.B třídy

První radůstky přišly již za několik dní – dostali jsme krásně pro-
vedené darovací certifikáty na všechny „nákupy“ a už se těšíme na
další – na informace o tom, komu a jak naše dárky posloužily, komu
udělaly radost.

Těšíme se na fotky rozzářených očí malých černoušků, sedících před
„našimi“ tabulemi, píšících do „našich“ sešitů a dostávajících jedničky
od „našich“ učitelů. Představujeme si radost ženy, která díky naší
kozičce bude mít mléko pro své děti a každý rok nová kůzlátka, a jak
z našich kuřátek vyrostou velké slepice, snášející žluťoučká vajíčka. 

Upřímně děkujeme všem, kteří přispěli! Děkujeme rodičům, kteří
věnovali do naší sbírky menší i velkorysé finanční částky – obzvlášť
paní Bohumínské, ale také všem dětem, které se rozdělily o své
kapesné a přispěly třeba jen několika korunkami! Děkujeme za laska-
vost učitelskému sboru!

Příště bychom se mohli zaměřit na domácí půdu, vždyť i v naší
zemi jsou děti a lidé, kteří potřebují, aby jim někdo podal pomocnou
ruku! Co třeba pomoci Klokánkům nebo vesničkám SOS?

Za 5. B Helena Salačová, tř. uč.
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Kameničtí orientační běžci
zahájili úspěšně sezonu

V sobotu 22. 3. jsme po dlouhém zimním čekání zahájili 
závodní sezonu prvním závodem žebříčku Pražské 
a Středočeské oblasti v Libotenicích u Litoměřic. 
Těchto oblastních závodů se zúčastnilo téměř 
50 pražských a středočeských oddílů a přes 700 
závodníků v dospělých i dětských kategoriích. V této 
konkurenci se Kamenické děti nejenže neztratily, ale 
obsadily první dvě místa ve všech žákovských kategoriích!
Například v kategorii chlapců do 12 let závodilo celkem 
36 kluků a Kamenice získala 1., 2., 4., a 5. místo! 
Výsledky jsou pro děti i trenéry velkým 
povzbuzením pro nadcházející sezonu. 
Dětem moc gratulujeme a přejeme ještě 
hodně dalších úspěchů. 

Medailisté z Kamenice:
D12 (dívky 10-12 let) 
1. Lucie Semíková, 
2. Hana Chaloupková

D14 (dívky 12-14 let) 
1. Marie Kováříková,
2. Magdalena Škáchová

H12 (chlapci 10-12 let) 
1. Adam Škvor,
2. Tomáš Kovářík

H14 (chlapci 12-14 let) 
1. Jan Gajda,
2. Václav Valášek 

Krajské přebory 
ve štafetách
V orientačním běhu se štafety běhají podobně,
jako například v atletice nebo běžeckém lyžo-
vání, avšak každá štafeta má tři členy. Po hro-
madném startu běží každý člen štafety svůj
2 3 km dlouhý závod a v cíli plácnutím předá-
vá štafetu dalšímu běžci. Rozhoduje pořadí
posledního běžce na cílové čáře.

O víkendu 5.– 6. 4. se naši žáci
zúčastnili závodu štafet, které se
konaly v Plzni. Jednalo se o přebor
3 krajů - Západočeského, Pražského
a Středočeského, takže konkurence
byla velká a závodu se účastnilo
mnoho oddílů. 

Naše děti se velkých soupeřů
nezalekly a bojovaly jako
o život. Malí kluci - ve složení
Martin Gajda, Vít Škácha
a Tomáš Kovářík - v kategorii

do 12 let získali celkové
3. místo. 

Za starší žáky v kategorii do 14 let
nastoupili Adam Škvor, Hugo Han-
kovec a Jan Gajda. Po velkém boji
a dramatickém finiši kluci získali
o vteřiny první místo, takže medaile
patří Kamenici!
Všem dětem patří velké gratulace!
Další čtení o našem oddíle
a spoustu fotek najdete na našem
webu:http://obkamenice.dccomp.cz/
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ŠKOLKA A TÁBOR DEVĚTSILU NA VYKLIZENÉM PROSTORU

Jak se Plamínek podílel na akci Čistý Ladův kraj 

V sousedství kamenické mateřinky Devětsil se nacházel zane-
dbaný prostor, který ležel mnoho let ladem. Díky obci Kamenice
a dobrovolníkům při Devětsilu byl pozemek vyčištěn.

Chátrající zděná stavba, 4 rozpadající se přístavby ze dřeva pokry-
té eternitovou střechou, prohnilé stromy hrozící pádem, přerostlé
keře a tráva, rozbité předměty.  Takhle by to přece nemělo být. Kdo
na pozemku hospodaří? Překvapivě zjišťujeme, že prostor patří obci.
Co s tím? 

Navrhujeme obci, abychom pozemek společně vyklidili. Obec
přispívá penězi, my dobrovolnickou prací společenství kolem
Devětsilu. Na náklady obce je těžkou technikou zdemolována zděná
stavba, přistaveny kontejnery na suť a zajištěn jejich svoz. Rodiče
dětí z Devětsilu po konzultaci s odborem životního prostředí vyře-
závají přerostlé nižší dřeviny a parta tatínků ve spolupráci s panem
bagristou Rezkem (děkujeme mu za bezplatnou pomoc) demolují
navzdory dešti a větru
lehčí přístavby. Veške-
rý odpad je pečlivě
roztříděn (děkujeme
firmě Obr za bezplat-
né přistavení kontej-
neru na tříděný od-
pad). Pak pan Lukáš
Pišna na náklady obce
odborně kácí vzrostlé
stromy a ořezává vět-
ve, které hrozí pádem.

Lesní klub Plamínek se v dubnu zúčastnil akce Čistý Ladův Kraj.
Důležitost této akce jsem si uvědomil až při samotném úklidu lesa za
zázemím školky v Těptíně. Děti na úklid vyfasovaly dva velké pytle
na odpadky. Všechny nás však překvapil neutěšený stav lesa v okolí
Těptína. Tyto dva pytle jsme naplnili na ploše zhruba 50x50 metrů
v těsném okolí bývalého dětského hřiště, kde má nyní naše školka
zázemí. Bylo zajímavé sledovat děti ze školky, které si uvědomují, že
takovéto nakládání s odpadky je zcela špatné a doslova odporné.

Těžko se v dnešní době, kdy jsou kontejnery na tříděný odpad na
každém rohu, svoz domovního odpadu probíhá pravidelně každý
týden a nedaleko máme sběrný dvůr, který dokonce nabízí přistavení
kontejneru, dá pochopit, že se najdou lidé, kteří své odpadky vyvezou
do lesa, kde je vysypou. Místo toho, abychom si vážili, že žijeme
v překrásné krajině plné lesů a přírody obecně, chováme se k ní bez
jakékoli úcty. I kdybychom se z nějakého, pro mě nepochopitelného,
důvodu nestarali o to, v jakém prostředí žijeme, měli bychom si uvě-

domit, že v lese a v našem okolí
celkově se mohou pohybovat naše
děti. Nechceme přece, aby když
zakopnou, spadly na zakopanou
rezavou vanu nebo do hromady
střepů z odhozených rozbitých lah-
ví. Opravdu nám těch pár korun,
které ušetříme za odvoz odpadu,
stojí za ohrožení ostatních lidí, kte-
ří se v okolí pohybují? 

Naše obec se prezentuje krásnou
krajinou v srdci panenských lesů
a já jsem na to hrdý. Po dnešním
úklidu mě tato hrdost trochu opus-
tila. Nikdy jsem se nepovažoval za
velkého ekologa, ale po tomto
zážitku si ještě výrazněji uvědomu-
ji, že je potřeba, abychom se všich-
ni ke svému okolí a planetě, na kte-
ré žijeme, celkově začali chovat
mnohem zodpovědněji. A každý
musíme začít u sebe. 
za lesní školku Plamínek v Těptíně

Jan Růža

Nakonec na řadu přichází trpělivé maminky a děti, které vybírají a tří-
dí drobný odpad. Dobrá příležitost téma odpadů začlenit do výuky
dětí. Reduce-reuse-recycle. 

Výsledek práce všech je jako z pohádky. Ve stínu a závětří vzrostlých
stromů procitlo kouzelné království, o které budeme pečovat i nadále.
Rádi bychom místo citlivě doplnili o další vhodné rostliny a přírodní
herní prvky. Mgr. Veronika Zimmelová, www.devetsil.eu



Dne 20. 4. 2014 se
uskutečnil první
Velikonoční jar-

mark v Těptíně. Uklizený a velikonoč-
ně vyzdobený uvítal spousty návštěv-
níků všech věkových kategorií z okolí
i z daleka. Počasí bylo krásné. Někte-
ří přišli procházkou pěšky, někdo
autem nebo na kole. Uvítalo nás
spousty stánků s pestrou nabídkou
a bohatým pohoštěním. Stánky byly
vybírané tak, aby odpovídaly veliko-
nočním tradicím. Děti i dospělí obdi-
vovali u naší lesní školky Plamínek
ruční práci dětí a malá mláďata králíč-
ků a kuřátek. Se zájmem jsme sledo-
vali řemeslnou dovednost kováře, paní
košíkářky i ukázky ostatních řemesel. 

Nápad zavést tradice v Těptíně vlastně vznikl z vyprávění těptín-
ských pamětníků. Když jsem procházela mezi návštěvníky, byla jsem
překvapená, co lidí potkalo své známé po dlouhé době. 

Ohlasy návštěvníků na Velikonoční jarmark nás ubezpečily, že pořá-
dání takovýchto akcí je přínosem pro sbližování obyvatel a jsme rádi,
že se podařilo zviditelnit jméno osady Těptín v pozitivním smyslu. Též
jsem byla příjemně překvapená, kolik bylo mezi návštěvníky budou-
cích maminek, což svědčí o tom, že zde lidé žijí rádi a Těptín i jeho
okolí se bude nadále rozrůstat. 

TV Prima dokonce zařadila reportáž ze setkání v Těptíně do hlav-
ních večerních zpráv, které můžete zhlédnout na facebooku obce
https://www.facebook.com/Kamenice nebo na stránkách
http://play.iprima.cz/zpravy-ftv-prima-2042014.

Těšíme se na další setkání. Pavlína Hamouzová
Předsedkyně OV Těptín

P.S.: Dovolte mi ještě poděkovat za spolupráci při organizování jar-
marku zejména manželům Dvořákovým, S. Kalašovi, Jakubovi
Vorlovi a manželům Šlárovým..
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Výstava fotografií Zuzany Mináčové
V dubnu se v Kulturním domě v Kamenici uskutečnila výstava foto-
grafií Zuzany Mináčové. Slavnostní vernisáže se 8. 4. zúčastnil kro-
mě samotné autorky také Juraj Jakubisko (mimo jiné autor dokumen-
tárního snímku o Zuzaně Mináčove „GEN“) a syn paní Mináčové,
režisér, producent a scénárista Matěj Mináč. Výstava byla jakýmsi
průřezem autorčiny fotografické kariéry a jejím organizátorům se
zdařile povedlo vhodně vybranými fotografiemi vytvořit na výstavě
příjemnou a velmi přátelskou atmosféru. Jak o ní samotná autorka se
smíchem řekla: „Toto byla ta nejbláznivější výstava, jakou jsem kdy
pořádala.“

Velké díky za zorganizování této výstavy patří především Petře
Pařízkové a Gabriele Čermákové, které zastoupily obec Kamenici
a získaly dostatek sponzorů i dobrovolníků, aby tato akce mohla
vůbec vzniknout. Díky patří zaměstnancům kulturního centra i tech-
nickým službám za pomoc při instalaci výstavy, žákům základní ško-
ly Kamenice, kteří pomáhali v časných odpoledních hodinách
s dohledem, brigádníkům, kteří pomáhali se vším, co bylo potřeba,
a především děkujeme samotné autorce za poskytnutí fotografii.
O úspěchu výstavy svědčí i to, že o ni projevilo zájem několik dalších
obcí Ladova kraje, stejně jako Dům slovenskej kultúry v Praze při pří-
ležitosti jeho slavnostního otevření.  -mou-

Těptínský jarmark

Hotel Zámek Štiřín hledá do svého týmu
vhodného kandidáta na pozici

OBCHODNÍ REFERENT/KA
Náplň práce: vedení obchodních jednání, organizace akcí klientů,

vyhledávání nových obchodních příležitostí, 
budování dlouhodobých obchodních vztahů, 
péče o stávající klientelu 

Požadujeme: SŠ/VŠ, zkušenost na obchodní pozici v oblasti
hotelnictví, tříletá praxe v oboru podmínkou, 
aktivní znalost AJ, NJ   

Kontakt: sekretariát generálního ředitele 255 736 355 
nebo 724 319 489, e-mail: sekretariat@stirin.cz
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VODA–TOPENÍ–PLYN

Tel.: 777 145 460
JARMILA VÁCLAVOVÁ

Želivec 245
tel.: 606 377 788

ZPROSTŘEDKOVÁNÍ PRODEJE
A PRONÁJMU NEMOVITOSTÍ

Odvoz fekálií 
vozem TATRA 10 m3

Objednávky 
na tel. čísle
776 795 294

Revize domovních ČOV
podle §59 

zákona o vodách.

nabízí prodej krmiv pro drobnochovy:
Kompletní krmné směsi (KKS) pro králíky granulované
KKS KC Kompletní krmivo pro králíky s antikokcidikem 
Cena včetně DPH za balení (25 kg) 264,- Kč
KKS K Kompletní krmivo pro králíky bez antikokcidika
Cena včetně DPH za balení (25 kg) 256,- Kč
Kompletní krmné směsi (KKS) pro drůbež.
N1 Pro nosnice do 45. týdne (sypké / granulované)
Cena včetně DPH za balení (25 kg) 285,- / 313,- Kč
N2 Pro nosnice nad 45. týden (sypké / granulované)
Cena včetně DPH za balení (25 kg) 272,- / 301,- Kč
K1/K1C (s antikokcidikem) Pro odchov kuřic do 3. týdne (sypké)
Cena včetně DPH za balení (25 kg) 274,- / 281,- Kč
K2/K2C (s antikokcidikem) Pro odchov kuřic do 5. týdne (sypké)
Cena včetně DPH za balení (25 kg) 272,- / 278,- Kč
K3 Pro odchov kuřic do 10. - 16. týdne (sypké / granulované)
Cena včetně DPH za balení (25 kg) 207,- / 235,- Kč
K3C (s antikokcidikem) Pro odchov kuřic do 10. - 16. týdne (syp-
ké/granulované)
Cena včetně DPH za balení (25 kg) 258,- / 286,- Kč
Br1 Pro výkrm brojlerů do 2. týdne (sypké)
Cena včetně DPH za balení (25 kg) 305,- Kč
Br2 Pro výkrm brojlerů do 5. týdne (sypké / granulované)
Cena včetně DPH za balení (25 kg) 298,- / 326,- Kč
Br3 Pro výkrm brojlerů ukončení (sypké / granulované)
Cena včetně DPH za balení (25 kg) 288,- / 316,- Kč
Prodej na objednávku v areálu firmy 
BIOPHARM, VÚBVL, a.s. Pondělí – pátek 7:00 – 14:30
Kontakt a informace o dalším sortimentu pí. Krejčíková
tel./fax 261 395 253, mobil 737 284 382
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HODINY – KLENOTY
DÁRKOVÉ ZBOŽÍ

SPECIALIZOVANÁ PRODEJNA
ZNAČKOVÝCH BATERIÍ

OZNAMUJEME VÁM, ŽE JSME
PŘEMÍSTILI NAŠÍ PROVOZOVNU

Z JESENICE NA ŽELIVEC

PROVÁDÍME VÝMĚNY BATERIÍ,
ŘEMÍNKŮ, DROBNÉ OPRAVY,

NABÍZÍME ŠIROKÝ SORTIMENT
BATERIÍ A AKUMULÁTORŮ,

PRODEJ ŠPERKŮ Z OCELI A STŘÍBRA

PRODEJNA SE NACHÁZÍ V BUDOVĚ
VEČERKY NA ŽELIVCI, HLAVNÍ 280

(přímo na „staré benešovské“ silnici)
PROVOZNÍ DOBA

ÚTERÝ – PÁTEK 15.00 – 19.00
SOBOTA 9.00 – 12.00

TEL. 603 446 507 (po 17. hodině)
hodinyjesenice@seznam.cz
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